

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, September 23, 2016 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M.-C. Aubin
C. Campbell
E. Coburn
B. Connell
A. Cyr
A. Dawson
A. Dossou-Yovo
G. Bernardi
G. Ewen
F. Garon (Acting Chair)
M. C. Guzmán
L. Hébert
V. Hildebrand

D. Ipperciel
M. Jurdjevic
A. Karoui
M.-E. Lebel
E. Light
N-G. Martineau
S. Paradis
A. Pyée
J. Rivest
I. Roberge
J. Robinson
S. Rosiensi-Pellerin
D. Savard

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 23 septembre 2016 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

A. Zamora
S. Dreher
M. Palamarek
E. Ascencio
L. Bekirsky
D. Biedrzycki
B. Cheong
L. Hutchins
C. Kabukulak
E. Leahy
A. Rashad
A. Sarja
V. Tetreault
M. Turner

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

The Acting Chair, Francis Garon welcomed all members of Council to this year's first meeting.

2. Minutes of the previous meeting

▪ April 29, 2016

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

Le président par intérim (Francis Garon) souhaite la bienvenue à tous les membres du Conseil à cette première réunion.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 29 avril 2016

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

There were none.

5. Principal's and Associate Principal's (Academic) Remarks

The Principal, Donald Ipperciel welcomed everybody.

He then mentioned the following:

- New Faculty Hirings: Stephane Couture, Evan Light, Philippe Theophanidis (Communication); Lee Frew (English), Angelo Dossou-Yovo, Aymen Karoui, Elaine Coburn (International Studies), Normand Perreault (Political Science) Andrée-Ann Cyr (Psychology)
- 5 new programs have been implemented within two years
- Funding for new Biology laboratory has been approved and the Green House will be renovated to accommodate the laboratory
- Glendon has secured one of the two indigenous appointments assigned to York University
- Appointment of two Francophones on the York University Board of Governors
- New administrative appointments: A. Gwendoline (Translator), P. Banville (Executive Officer)
- New Glendon app for IOS (Apple) and Android users
- Relocation of the Information Technology Services from the Green House to York Hall to make room for the Biology Laboratory
- Research – reform for Graduate Studies
- Review of the room allocation for academic purpose

The Principal also underlined the undertakings by Pascal Arseneau (restructuring of the Department of Student Affairs and Recruitment), Solange Beluz (acquisition of \$1M for various projects) and Jean Michel Montsion (Glendon eLearning Lead and Chair of the Committee on Technology and Learning).

4. Communications et questions diverses

Il n'y en a aucune.

5. Remarques du principal et du vice-principal aux affaires académiques

Le principal souhaite la bienvenue à tous.

Il mentionne ensuite :

- Nouvelles embauches (professeurs) : Stephane Couture, Evan Light, Philippe Theophanidis (Communication); Angelo Dossou-Yovo, Aymen Karoui, Elaine Coburn (Études internationales), Normand Perreault (Science politique) Andrée-Ann Cyr (Psychologie)
- 5 nouveaux programmes ont été mis en oeuvre en deux ans
- Le financement pour un nouveau laboratoire de biologie a été approuvé et le pavillon des serres sera rénové pour loger le laboratoire
- Glendon a obtenu l'un des deux engagements affectés à l'université York
- La nomination de deux francophones au Conseil d'administration de l'université York
- Nouveaux engagement administratifs : A. Gwendoline (traductrice), P. Banville (directeur général)
- Nouvelle Glendon app pour les utilisateurs de « IOS » (Apple) et « Android »
- Réaménagement des services de technologie du pavillon des serres au pavillon York pour faire de la place au laboratoire de biologie
- La recherche – réforme pour les études supérieures
- La révision de l'allocation des bureaux pour les besoins académiques

Le principal souligne aussi les projets par Pascal Arseneau (restructuration du département des services aux étudiants et de recrutement étudiant), Solange Beluz (l'acquisition de 1M \$ pour des projets divers) et Jean Michel Montsion (responsable du cyber-apprentissage à Glendon et président du Comité sur l'apprentissage et la technologie).

The Principal concluded his remarks by outlining 4 priorities for Glendon in the 2016-17 year:

1. Greater autonomy for departments with the forthcoming new budget model (SHARP)
2. Advancing the Aboriginal file
3. Graduate attribute project (multi-year project)
4. Community building at Glendon (common lunch time)

The Associate Principal (Academic) Principal, Ian Roberge introduced his remarks by informing all Faculty members and students that he would be willing to meet or communicate with them on any academic issues under his jurisdiction. He noted that he is looking forward to be invited to Departmental meetings and will make sure to attend at least once a year.

He then talked about the following:

- Academic Accommodations – He stressed on its importance and the commitment the University has taken to provide reasonable and appropriate accommodations to help students without affecting the integrity of the courses. He urged both Faculty and students to aim for mutual collaboration for better fulfilment of the process.
- Room allocation for classes – he gave an overview of the situation, and pointed out the struggle to accommodate Faculty members, especially on Tuesday, Wednesday and Thursday. He reminded colleagues that from now on all requests be directed to him.

6. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

A. Pyée presented the Curriculum submissions from the Communications, Multidisciplinary Studies, Sociology and School of Translation, and they were all approved.

Le principal conclu ses remarques en soulignant 4 priorités pour Glendon dans l'année 2016-17 :

1. Une plus grande autonomie pour les départements avec la mise en œuvre du nouveau modèle budgétaire (SHARP)
2. Faire avancer le dossier autochtone
3. Projets pour les études supérieures
4. Le renforcement communautaire à Glendon (temps commun pour le déjeuner)

Le vice-principal aux affaires académiques, Ian Roberge présente ses remarques en informant les professeurs et les étudiants qu'il serait disposé à les rencontrer ou de communiquer avec eux sur toutes les questions académiques sous sa juridiction. Il note qu'il a hâte d'être invité aux réunions des départements et qu'il va s'assurer d'y assister au moins une fois par an.

Il parle ensuite de ce qui suit :

- Accommodements pédagogiques – il souligne son importance et l'engagement que l'université a pris pour fournir des accommodements appropriés pour aider les étudiants sans affecter l'intégrité des cours. Il encourage les professeurs et les étudiants d'essayer de s'entendre mutuellement pour un meilleur accomplissement du processus.
- Allocation des salles de classes – il donne un aperçu de la situation, et souligne la difficulté d'accueillir les professeurs surtout les mardis, mercredis et jeudi. Il rappelle les collègues que dorénavant toutes les demandes doivent lui parvenir directement.

6. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes

A. Pyée présente les soumissions des départements de Communications, Études pluridisciplinaires, Sociologie et l'école de traduction et elles sont toutes approuvées.

(b) Policy, Planning and Nominations Committee

The slate of candidates and all members as listed were **acclaimed**.

Curriculum Committee: Marcia Macaulay

Tenure, Promotion and Research Grants Committee: Angelo Dossou-Yovo

Contract Faculty: Sabine Dreher, Julie McDonough-Dolmaya and Michael Palamarek

Students on Council: Evelyn Ascencio (Chair, Student Caucus), Liam Bekirsky, Dorota Biedrzycki, Anthony Brum, Brandon Cheong, Kimiko Clark, Natasha Goel, Aleksander Golijanin, Lindsey Hutchins, Canan Kabakulak, Emily Leahy, Aishah Rashad, Ajvi Sarja, Vanessa Tétreault, Matt Turner

Students on Committees:

CASTL: Dorota Biedrzycki, Canan Kabakulak, Ajvi Sarja, Matt Turner

Curriculum Committee: Lucia Domingues, Nikita Laxman, Emily Leahy, Matt Turner

Petitions: Lindsey Hutchins, Vanessa Tétreault

Policy, Planning and Nominating

Committee: Evelyn Ascencio, Liam Bekirsky, Brandon Cheong, Kimiko Clark, Natasha Goel

Tenure, Promotion and Research: Evelyn Ascencio, Anthony Brum

Committee on Technology and Learning: Anthony Brum, Almeera Khalid, Vanessa Tétreault

Committee on Academic Policy, Planning and Research (APPRC): Mark Jurdjevic and Maria Constanza Guzmán (for the 1 position)

Members were reminded of the vacant seats which need to be filled and urged them to volunteer: Vice-Chair of Council and one on the Policy, Planning and Nominating Committee.

(b) Comité de direction, planification et mises en candidature

La liste des candidats et tous les membres sur la liste sont **élus par acclamation**.

Comité des programmes : Marcia Macaulay

Comité de promotion, permanence et subventions de recherche : Angelo Dossou-Yovo

Professeurs à contract : Sabine Dreher, Julie McDonough-Dolmaya et Michael Palamarek

Étudiants au Conseil : Evelyn Ascencio (Chair, Student Caucus), Liam Bekirsky, Dorota Biedrzycki, Anthony Brum, Brandon Cheong, Kimiko Clark, Natasha Goel, Aleksander Golijanin, Lindsey Hutchins, Canan Kabakulak, Emily Leahy, Aishah Rashad, Ajvi Sarja, Vanessa Tétreault, Matt Turner

Étudiants aux comités :

CNAP : Dorota Biedrzycki, Canan Kabakulak, Ajvi Sarja, Matt Turner

Comité des programmes : Lucia Domingues, Nikita Laxman, Emily Leahy, Matt Turner

Pétitions: Lindsey Hutchins, Vanessa Tétreault

Comité de direction, planification et mises en candidature : Evelyn Ascencio, Liam Bekirsky, Brandon Cheong, Kimiko Clark, Natasha Goel

Comité de promotion, permanence et subventions de recherche : Evelyn Ascencio, Anthony Brum

Comité sur la technologie et l'apprentissage : Anthony Brum, Almeera Khalid, Vanessa Tétreault

Comité de direction, planification et de la recherche « APPRC » : Mark Jurdjevic et Maria Constanza Guzmán

On rappelle aux membres les postes vacants qui doivent être comblés et les encourage à se porter volontaires : vice-président du Conseil et un poste au comité de direction, planification et mises en candidature.

7. New Business

Lyse Hébert informed Council that on September 14, 2016, the first Glendon Chairs Caucus was formed. It will be composed of all Department Chairs and Program Coordinators. In the event that a Department has no elected Chair or when the position is held by a Glendon member who is not a member of the unit or not elected by the unit's faculty, the Department or Program may elect a designated Faculty member to sit on the Chairs Caucus. The Caucus will have an elected Chair and there will be alternating spokespersons reporting on behalf of the caucus. The spokesperson will be designated at each caucus meeting.

Mandate: The Glendon Chairs Caucus will discuss matters of concern that may affect the academic mandate, faculty and functioning of Glendon departments, programs, and other academic units. The Caucus may present information to the Chairs and report at Chairs meetings and/or Faculty Council.

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 14:30 p.m.

7. Affaires nouvelles

Lyse Hébert informe le Conseil que le 14 septembre 2016, le premier caucus des directeurs a été formé. Il sera composé de tous les directeurs de département et les coordonnateurs de programme. Dans le cas où un département n'a pas de directeur ou lorsque le poste est occupé par un membre du département ou non élu par le corps professoral du département, le département ou programme pourra élire un membre désigné pour siéger au sein du caucus. Le caucus aura un président et il y aura des porte-parole en alternance pour faire le rapport au nom du caucus. Le porte-parole sera nommé à chaque réunion du caucus.

Mandat : Le caucus des directeurs discutera des questions qui peuvent affecter le mandat académique, le corps professoral et le fonctionnement des départements, programmes et autres unités académiques de Glendon. Le caucus pourrait présenter des rapports aux directeurs et en faire lors de la réunion des directeurs et/ou le conseil de la faculté.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 30.